



**အရေးပေါ်ထုတ်ပြန်ကြေညာချက်**  
**ကချင်ပြည်နယ်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းရှိ လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ အကြပ်အတည်း၊**  
**လက်ရှိဖြစ်တည်နေမှုအခြေအနေနှင့် အဓိကအချက်များ**

အပြစ်မဲ့ အရပ်သားပြည်သူပေါင်း (၁၀၀၀၀) ကျော် အိုးအိမ်စွန့်ခွာ၍ နေရပ်ရွေ့ပြောင်းမှု ဖြစ်စေခဲ့သည့် ရှမ်းပြည်နယ် အလယ်ပိုင်း နှင့် ကချင်ပြည်နယ် မိုးညှင်း ဒေသ တို့တွင် လက်တလော အရှိန်မြင့်တိုက်ခိုက် လျက်ရှိသော တိုက်ပွဲများကြောင့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု အကူအညီပေးနေသည့် ပူးပေါင်း လုပ်ငန်းစဉ် အဖွဲ့အနေဖြင့် အထူးစိုးရိမ်ပူပန်ရပါကြောင်း ဖော်ပြလိုပါသည်။ စစ်ဘေးရှောင် ပြည်သူများ၏ လုံခြုံရေး၊ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှုရရှိရေးအတွက် အရေးတကြီးကူညီပံ့ပိုးပေးကြပါရန်နှင့် လူသားချင်း စာနာထောက်ထားမှု အကူအညီများအား အဟန့်အတားမရှိ၊ စဉ်ဆက်မပြတ် ကူညီပေးနိုင်ရေး အတွက် ပူးပေါင်းလုပ်ငန်းစဉ်အဖွဲ့မှ မေတ္တာရပ်ခံတောင်းဆိုပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရနှင့် မြန်မာ့တပ်မတော်အနေဖြင့် တစ်နိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သော်ငြားလည်း ထိုးစစ်ဆင်တိုက်ခိုက်မှုများကို ဆက်လက် လုပ်ဆောင်နေပါသည်။ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ မတိုင်မီရက်များတွင် မြန်မာ့တပ်မတော် အနေဖြင့် ရှမ်းပြည်နယ်အလယ်ပိုင်းတွင် ရှမ်းပြည်တပ်မတော် (SSA - North) ကိုအကြီးစား ထိုးစစ်ဆင် တိုက်ခိုက်မှုများကြောင့် အပြစ်မဲ့ပြည်သူပေါင်း (၁၀၀၀၀) ကျော် အိုးအိမ်စွန့်ခွာ၍ နေရပ်ရွေ့ပြောင်းမှု ဖြစ်စေခဲ့ပါသည်။ နိုဝင်ဘာလ ၁၄ ရက်နေ့တွင် ကချင်ပြည်နယ် မိုးညှင်းမြို့နယ်၌ တိုက်ပွဲများ ပြန်လည် ဖြစ်ပွားနေသဖြင့်ဒေသခံများ ဦးတည့်ရာထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေကြရပါသည်။ နိုဝင်ဘာလ ၁၇ ရက်နေ့တွင် ဒေသခံ (၄) ဦးဖမ်းဆီးခံထားရပြီး ယခုတိုင်ပြန်လည်လွတ်မြောက်ခြင်း မရှိသေးသဖြင့် ၎င်းတို့ ၏အခြေအနေအား အထူးစိုးရိမ်ဖွယ်ရှိပါသည်။ အဆက်မပြတ် ထိုးစစ်ဆင်တိုက်ခိုက်မှုများ၊ လေကြောင်း ပစ်ခတ်မှုများ၊ အမြောက်ပစ်ကူများ အသုံးပြုခြင်း များကြောင့် ဒေသခံများသည် စိုးရိမ် ကြောက်လန့် နေကြရပါသည်။

စစ်ဘေးရှောင်ပြည်သူများ၏ အသက်ဘေး ခြိမ်းခြောက်ခံနေရခြင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေး ဖြစ်စဉ်နှင့် လက်ရှိ ဒီမိုကရေစီ အသွင်ကူးပြောင်းရေးကာလ အထူးသဖြင့် အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲ အလွန် အစိုးရသစ် ဖွဲ့စည်းခြင်းအား ထိခိုက်ကြန့်ကြာမှု ဖြစ်စေသည့် အထက်ဖော်ပြပါ အခြေအနေများအပေါ် အခြေခံ၍ ကျွန်ုပ်တို့ ပူးပေါင်းလုပ်ငန်းစဉ်အဖွဲ့ အနေဖြင့် စစ်ဘေးရှောင်ပြည်သူများအား အရေးပေါ်အကူအညီများ ပေးနိုင်ရေးနှင့် ၎င်းတို့ ဘေးကင်းလုံခြုံမှုရရှိရေး အတွက် အောက်ပါအရေးပေါ် အဓိကအချက်များကို တင်ပြတောင်းဆို ပါသည်။

၁။ စစ်ဆင်တိုက်ခိုက်မှုများ ချက်ချင်းရပ်ပေးရန် ကျွန်ုပ်တို့ တောင်းဆိုသည်။ ပြည်တွင်းပဋိပက္ခများအား ငြိမ်းချမ်းသော နည်းလမ်းဖြင့် ဖြေရှင်းခြင်းသည် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ပြည်သူပြည်သားများ အားလုံး၏ အနာဂတ် အတွက် အလွန်ပင်ရေးကြီးသည့် ဦးစားပေးလုပ်ငန်းတစ်ရပ်ဖြစ်သည်။

၂။ နိုင်ငံတကာ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ ဥပဒေနှင့် လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ဥပဒေများကို အပြည့်အဝ လေးစားလိုက်နာရန် ကျွန်ုပ်တို့ တောင်းဆိုသည်။ ပဋိပက္ခတွင်ပါဝင်သောအဖွဲ့ များ (မြန်မာအစိုးရတပ်မတော်၊ KIA ၊ SSA-North) အနေဖြင့် အရပ်သားအခွင့်အရေးများကို လေးစားလိုက်နာမှု ရှိရန်၊ အရပ်သားများနှင့် တပ်သားများအကြား ခွဲခြားခြင်းဟူသော အခြေခံမူသဘောတရားများကို လိုက်နာကျင့်သုံးရန်နှင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုဖြစ်ပွားပါက အရပ်သားများအား ထိခိုက်မှုများမရှိစေရေး သတိထားဆောင်ရွက်ရန် တိုက်တွန်းသည်။ ထို့ပြင်အရပ်သားများသည် အသက်နှင့်ခန္ဓာကိုယ်ကို

အကြမ်းဖက်ခြင်း၊ ရက်စက်စွာဆက်ဆံပြုမူခြင်းနှင့် ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်ခြင်း၊ လူ့ဂုဏ်သိက္ခာအပေါ် ရမ်းကားမှု၊ အထူးသဖြင့် အရှက်တကွဲဖြစ်စေပြီး ဂုဏ်သိက္ခာကျဆင်းစေသည့် ဆက်ဆံခံရမှုများ မရှိစေရန် တာဝန်ယူရမည်။ ဖမ်းဆီးခံထားရသော အရပ်သားများ အားချက်ချင်း ပြန်လွှတ်ပေးရန် တိုက်တွန်းပါသည်။

၃။ ဤလူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာအကြပ်အတည်းတွင် ပါဝင်ဆက်နွယ်သက်ဆိုင်သူအားလုံး အနေဖြင့် စစ်ရှောင်ပြည်သူများအား ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှုပေးခြင်းနှင့် ၎င်းတို့၏ ဘေးကင်းလုံခြုံရေး အား အရေးတကြီးဦးစားပေးကိစ္စအဖြစ် အသိအမှတ်ပြု တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ရန် တိုက်တွန်းပါသည်။

၄။ ပြည်တွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုအဖွဲ့အားလုံးနှင့် အလှူရှင်အဖွဲ့များ အနေ ဖြင့်လည်း လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု အရေးပေါ်လိုအပ်ချက်များကို ကူညီပေးရန်နှင့် အရပ်သားများ တိုက်ခိုက်ခံရခြင်းမှ ရပ်တံ့နိုင်ရေး အတွက် မူဝါဒပိုင်းဆိုင်ရာ ရပ်တည်နှိုးဆော်ပေးရန် ကျွန်ုပ်တို့ တောင်းဆို ပါသည်။

ပူးပေါင်းလုပ်ငန်းစဉ်အဖွဲ့ (Joint Strategy Team)

၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၀ ရက်

ဆက်သွယ်ရန် -

ဦးဝမ်ရှာအောင် [gum.sha.awng@metta-myanmar.org](mailto:gum.sha.awng@metta-myanmar.org) (+95 95192913),

ဒေါ်ရီမေရီ [crazy13rm@gmail.com](mailto:crazy13rm@gmail.com) (+95 95065632)

**Joint Strategy Team** – *Bridging Rural Integrated Development and Grassroot Empowerment (BRIDGE), Kachin Baptist Convention (KBC), Kachin Relief and Development Committee (KRDC), Kachin Women Association (KWA), Kachin Development Group (KDG), Karuna Mission Social Solidarity (KMSS), Metta Development Foundation (Metta), Nyein (Shalom) Foundation and Wunpawng Ninghtoi (WPN).*